



## 1st BICSR Conference & Exhibition



Under the patronage of H.E Shaikh Ahmed bin Mohammed Al Khalifa, Minister of Finance, the Minister in Charge of Oil & Gas Affairs, Bahrain Society of Engineers in cooperation with Corporate Social Responsibility "CSR" & "FROM" has organized



the 1st Bahrain International Corporate Social Responsibility Conference and Exhibition BICSR 2013" during the period 3-6 March 2013 at Gulf Hotel.

During the opening ceremony, The minister welcomed in his speech the delegates and speakers as well as senior officials, experts, academics, representatives of non-governmental organizations and institutions of both private and public sectors, pointing out that this broad participation stressed the importance of the issue of liability of corporate social, and has given Bahrain considerable attention as embodies the social dimension of the sector oil and industrial

and commercial sectors and service in general.

BSE President Mr. Abdul Majeed Al-Gassab stated that "It has been proved right that can be achieved profitability through exercise social and environmental. It has shown experiments that economy-wide interconnected world today, the sustainability of business directly related to the introduction of environmental issues, social and corporate governance in corporate policies and management. "

50 speakers have presented their valuable papers during the conference sessions with over 300 participants. An exhibition Parallel to the conference was also held to exhibit all latest technologies and information on this respect.

## Training Courses during past two months

BSE Training Center organized several training courses and workshops during the past two months, starting with a Workshop on "Project Management Professional" which took place at BSE Headquarters in Juffair from 2nd February till 2nd March, 2013. The objective of the course was to learn the skills, concepts, tools, techniques that helped them to manage their projects. On 17-20 February BSE has also conducted a workshop titled "Office Management". The course focused on improving communication skills, including listening,

questioning and being more assertive. Moreover, the Training Center arranged a course on "Environmental Legislations in Bahrain" on the 9th of March 2013 in its Headquarters. The courses was aimed to provide firsthand knowledge on environmental legislations in the Kingdom of Bahrain. Furthermore, On 18th of March BSE Training Center arranged a seminar on "FIDIC Condition of Contracts", taking into consideration the impact of the international financial crisis upon contracts and overall project risk perspective.



## Bahrain Society of Engineers Participated in 13 Careers Day

Bahrain Society of Engineers participated in Careers Expo organized by University of Bahrain during the period 11-13 March 2013. Such participation has given BSE the opportunity to spread awareness among the students and assists to guide them towards engineering studies and profession in order to adopt the same as their future career.



## BSE Prepares to celebrate its 40th Anniversary

# 40<sup>th</sup> Anniversary

1972-2012

Under the Patronage of His Majesty The King Hamad bin Isa Al Khalifa, Bahrain Society of Engineers is preparing to celebrate the 40th Anniversary on Wednesday, 8th May 2013 at Gulf Hotel. A committee was formed to organize and manage the celebration program and related affairs.

## Engineers elect 4 members to the board



On 12th March BSE held its General Assembly meeting which discussed activities of past year as well as financial statements and has approved the recommendations submitted by the board. Election Committee was formed to call members to cast their votes towards 7 candidates who competed on 4 seats. Result of counted correct votes revealed Eng. Mohamed Ali Alkhozaa had 84 votes, Eng. Jameel Khalaf Al Alawi 82 votes, Eng. Abdul Nabi Al Sabah 55 votes, and Eng. Ayman Mohammed Nasser 53 votes.

BSE Board chaired by Eng. Majeed Al Gassab held its first meeting on 17th March 2013 and has distributed the posts as follows: Vice President: Eng. Abdulla Ahmed Janahi, Executive Secretary & Director of External Relations: Eng. Mohamed Ali Alkhozaa, Treasurer & Director of Youth Committee : Eng. Hussein Jaffar Makki, Director of Training: Eng. Samih Mahmood Al-Alawi, Director

of Conferences: Eng. Jameel Khalaf Al Alawi, Director of Membership & Professions' Affairs : Eng. Ahmed A.Rahman Alkhan, Director of General Activities: Ayman Mohammed Nasser, Director of Information: Eng. Abdul Nabi Al Sabah.

## Forthcoming BSE TRAINING Courses & Workshops

- Industrial Waste Management 13 April
- Tendering & Procurement Practices 07-11 April
- Advanced Project Management in Primavera P6 15-16 April
- Certified Cost Engineer (CCE) 21-25 April

## المؤتمر الأول للمسئولية الاجتماعية للشركات 2013



التحلي بالمسئولية الاجتماعية والبيئية، وقد أوضحت التجارب بأنه على صعيد الاقتصاد المترابط عالمياً في يومنا هذا فإن استدامة الأعمال التجارية متصلة مباشرة بإدخال المسائل البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات في سياساتها وإداراتها".

الجدير بالذكر أن مؤتمر ومعرض البحرين الدولي الأول للمسئولية الاجتماعية للشركات 2013 استمر حتى يوم الأربعاء (6 مارس 2013)، وأقيم على هامشه معرض شارك فيه 19 عارضاً وتم طرح 50 ورقة علمية تتناول محاور المؤتمر .

تحت رعاية معالي الشيخ أحمد بن محمد آل خليفة وزير المالية، الوزير المشرف على شؤون النفط والغاز تم افتتاح المؤتمر والمعرض الدولي الأول للمسئولية الاجتماعية للشركات الذي نظّمته جمعية المهندسين البحرينية بالتعاون مع شركة " فروم " و الجمعية البحرينية للمسئولية الاجتماعية في فندق الخليج، وذلك مساء يوم الأحد الموافق 3 مارس إلى 6 مارس 2013، حيث رحب معالي الوزير في كلمته الافتتاحية بالمشاركين في المؤتمر الذي شارك فيه كبار المسؤولين والخبراء والأكاديميين وممثلي المنظمات غير الحكومية و مؤسسات القطاعين الخاص والعام.

وألقى رئيس جمعية المهندسين عبد المجيد القصاب كلمة قال في جزء منها "لقد ثبت بحق بأنه من الممكن أن تتحقق الربحية من خلال

### الدورات التدريبية للشهرين الماضيين



"الفيديك" خلال الفترة من 18-20 مارس، تناولت تأثير الأزمة المالية على عقود البناء وقياس المخاطر التي تواجه المشاريع البنوية وقد حضرها 11 مشاركاً.

نظم مركز التدريب بجمعية المهندسين البحرينية خلال الشهرين الماضيين عدة دورات وورش عمل تدريبية، ففي الفترة من 2 فبراير إلى 3 مارس نظمت دورة بعنوان "مدير مشروع محترف" تناولت شرحاً لطبيعة إدارة المشاريع بشكل احترافي. كما نظم المركز دورة ثانية بعنوان "إدارة المكتب" في الفترة من 17-20 فبراير 2013، حيث سلط الضوء على أهمية الحضور المهني في العمل وتحسين الأداء والدقة في أداء المهام الوظيفية. كما أقام مركز التدريب أيضاً دورة في 9 مارس 2013 بعنوان "التشريعات البيئية في البحرين" تناولت المهام والواجبات المنبئة بالمهندس والمتعلقة بالتشريع البيئي في مملكة البحرين وكيفية كتابة التقارير البيئية. كما نظم المركز دورة تدريبية لشروط عقود

## الجمعية تشارك في يوم المهن (13) بالجامعة



شاركت جمعية المهندسين البحرينية في يوم المهن الثالث عشر وذلك في جامعة البحرين بالصخير في الفترة من 11 حتى 13 مارس 2013، وقد كانت فرصة سانحة لموظفي وأعضاء الجمعية لترغيب الطلبة في التخصص في مجال الهندسة دراسياً وعملياً في حياتهم المهنية، وتم تبيان المزايا التي يجنيها الطلبة لدى اكتسابهم عضوية الجمعية، والحاجة الماسة للمهندسين البحرينيين المؤهلين لتنفيذ مختلف المشاريع بالملكة سواءً في القطاع العام أو الخاص.

### الجمعية تستعد للاحتفال بالذكرى 40 على تأسيسها

الخليج. وقد تم تشكيل لجنة تنظيمية عليا تعنى بالإعداد لبرنامج الاحتفال وترتيب النواحي التنظيمية.

برعاية سامية من جلالة الملك حمد بن عيسى آل خليفة تستعد إدارة جمعية المهندسين البحرينية للاحتفال بمرور 40 عاماً على تأسيسها تحت شعار "40 عاماً من العطاء" وذلك مساء يوم الأربعاء الموافق 8 مايو 2013 بفندق

### انتخاب 4 أعضاء تكميلييين لمجلس الإدارة



• جانب من الجلسة العمومية

القصاب رئيس الجمعية، حيث جرى توزيع المناصب على النحو التالي: نائب الرئيس: المهندس عبدالله أحمد جناحي، أمين السر: المهندس محمد علي الخزاعي، الأمين المالي: المهندس حسين جعفر مكي، مدير التدريب: المهندس سميح محمود العلوي، مدير المؤتمرات: المهندس جميل خلف العلوي، مدير شؤون الأعضاء والمهنة: المهندس أحمد عبدالرحمن الخان، مدير الأنشطة العامة: المهندس أيمن محمد ناصر، مدير الإعلام: المهندس عبدالنبي الصباح.

عقدت الجمعية العمومية لجمعية المهندسين البحرينية اجتماعها الثالث بتاريخ 12 مارس الحالي بعد اكتمال النصاب القانوني، حيث جرى مناقشة التقريرين الأدبي والمالي بحضور مندوب وزارة التنمية الاجتماعية، وبعد أن تم إقرار التوصيات واختيار لجنة الانتخابات، تم فتح باب التصويت لاختيار أربعة أعضاء لعضوية مجلس الإدارة بعد أن ترشح 7 أعضاء لهذا الغرض، وبعد فرز الأصوات نال المهندس محمد الخزاعي 84 صوتاً و المهندس جميل خلف 82 صوتاً والمهندس عبدالنبي الصباح 55 صوتاً و المهندس أيمن ناصر 53 صوتاً.

وقد عقد مجلس إدارة جمعية المهندسين البحرينية المنتخب اجتماعه الأول مساء يوم الأحد الموافق 17 مارس 2013 برئاسة المهندس عبدالمجيد